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  PROTOKÓŁ Nr 8/2020 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25  listopada 2020 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym z wykorzystaniem urządzeń do 

porozumiewania się na odległość (system E-Sesja). Obsługę techniczną posiedzenia 

przeprowadzono w  sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. Mickiewicza 

46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 1300 – 1400 

Posiedzeniu przewodniczył z upoważnienia Przewodniczącego Komisji: radny JERZY 

CHILKIEWICZ (obecny na sali konferencyjnej). Zawiadomienie o posiedzeniu komisji 

stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  

 - BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący Komisji) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

 

oraz zaproszeni:  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA (obecna na Sali konferencyjnej) 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI (zdalnie) 

Lista obecności radnych (wydruk z programu E-Sesja) stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia.  

2) Przyjęcie protokołu Nr 7/2020 z posiedzenia komisji w dniu 21 października 2020 r.  

3) Zaopiniowanie materiałów na XXIII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 27 

listopada 2020 r. 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski; 

c) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi radnego Jerzego Onacika z dnia 14 

października 2020 r. na działalność Wójta Gminy Bielsk Podlaski; 

e) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (….) z dnia 9 listopada 2020 r. na 

niewłaściwe gospodarowanie mieniem komunalnym przez Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski; 

f) Projekt uchwały w sprawie zagospodarowania kruszywa łamanego zakupionego przez 

Gminę Bielsk Podlaski; 

g) Informacja  n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników 

jednostek organizacyjnych Gminy za 2019 rok. 

4) Sprawy bieżące. 

a) Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku 

rolnego na 2021 rok, 
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b) Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku 

leśnego na 2021 rok.  

 

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji otworzył – JERZY CHILKIEWICZ Przywitał wszystkich 

obecnych i poprosił o potwierdzenie quorum. Wszyscy potwierdzili swoją obecność. 

 Do zaproponowanego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. Materiały będące 

przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie elektronicznej.  

 

Do pkt 2)  
- Do protokołu Nr 7/2020 z posiedzenia komisji w dniu 21 października 2020 r.., którego 

treść została przekazana radnym w formie elektronicznej nie zgłoszono uwag.  

Protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym: 5 głosów „za” przyjęciem protokołu. 

 

Do pkt 3a)  
Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok – stanowi Załącznik Nr 3  do 

protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 3b)  
Projekt  uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 4  do protokołu. Wniosek dotyczy 

sprzedaży nieruchomości w miejscowości Saki. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Nawiązując do posiedzenia Komisji Rewizyjnej, poinformowała o przebiegu dyskusji na 

temat procedury sprzedaży nieruchomości, podczas której zwrócono uwagę na potrzebę 

uzyskania zgody sołectwa na sprzedaż i potwierdzenia tego faktu poprzez przedłożenie 

radnym protokołu z zebrania wiejskiego. Wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości w Sakach dotyczy własności gminy, a nie mienia wiejskiego, więc w tym 

przypadku nie jest wymagana zgoda sołectwa na sprzedaż nieruchomości. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 3c)  
Projekt  uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 rok – stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Przypomniał, że program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest przyjmowany co 

roku. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 3d)  
Projekt  uchwały w sprawie rozpoznania skargi radnego Jerzego Onacika z dnia 14 

października 2020 r. na działalność Wójta Gminy Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 6  

do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Odnosząc się do opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w tej sprawie, powiedział, że 

również Jego zdaniem skarga jest niezasadna, a każdy radny powinien zastanowić się nad 
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zaistniałą sytuacją. Podkreślił, że przez tyle lat pracy osobiście nigdy nie spotkał się z 

niewłaściwym zachowaniem urzędników.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków.  

 

Do pkt 3e)  
Projekt  uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (…..) z dnia 9 listopada 2020 r. na 

niewłaściwe gospodarowanie mieniem komunalnym przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski – 

stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Powiedział, że aktualnie nie ma chętnych i zainteresowanych zagospodarowaniem obiektu 

byłej szkoły w Rajsku (co jest przedmiotem skargi). 

Radny MIKOŁAJ KIRYLUK 

- Zaproponował oprzeć się na opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która rekomenduje 

odrzucenie skargi jako niezasadnej. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3f)  
Projekt uchwały w sprawie zagospodarowania kruszywa łamanego zakupionego przez Gminę 

Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Powiedział, że jest przeciwny projektowi uchwały, po pierwsze – z uwagi na opisane 

aspekty prawne, a po drugie – są ważniejsze sprawy, niż podział kruszywa. 

Radny MIKOŁAJ KIRYLUK 

-  Przychylił się do powyższej opinii. 

Radny JERZY PAC 

- Wyraził zdziwienie takim stanowiskiem, zapytał, kto z  radnych widział kruszywo na 

drogach w gminie ? 

 Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Poinformował, że kruszywo było wysypywane na naprawianą drogę w okręgu wyborczym 

radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO. 

Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Poinformował o wysypanym kruszywie wzdłuż boiska w Pilikach. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- W swojej wypowiedzi zwróciła uwagę, że Klub Radnych zamiast skupiać się na 

oskarżeniach, powinien, zgodnie ze swoją nazwą być bardziej konstruktywny i proponować  

rozwiązania lepszych działań. Odnośnie kruszywa, poinformowała, że sołectwa wcześniej 

ustaliły, które odcinki dróg należy nawieźć kruszywem. Sołtysi sołectw (m.in. Hołód, 

Hryniewicz Małych, Malinowa, Parcewa, Grabowca) wskazywali miejsca nawiezienia 

kruszywem. Kwoty zakupu kruszywa wynikają z uchwał sołectw podjętych na zebraniach 

wiejskich. Tylko do 2 sołectw kruszywo jeszcze nie zostało dowiezione. Zwróciła  też uwagę, 

że w Łubinie Kościelnym fundusz sołecki nie jest realizowany, ponieważ został przekazany 

na potrzeby jednostki OSP. 

 

Podczas dyskusji na temat wyglądu kruszywa łamanego (w związku z zapytaniami radnego 

JERZEGO PACA, jak wygląda kruszywo i gdzie leży ?),  został poproszony o przybycie na 

posiedzenie komisji kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej PIOTR 

HRYNIEWICKI, który wyjaśnił od strony technicznej, czym jest kruszywo łamane, podał 

parametry kruszywa zakupionego przez Gminę (frakcja 0-31,5 mm stosowane do podbudowy  

dróg). 

Radny JERZY PAC  
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- Nie zgodził się z informacją Kierownika Referatu, że kruszywo jest robione ze żwiru. 

Zdaniem radnego jest to materiał skalny. Zwrócił też uwagę, że materiał ten powinien być 

przygotowany do wywiezienia na drogi w okresie letnim, a nie w czasie, gdy jest 

wysypywany w błoto. Dodał, że na potrzeby swojego sołectwa w ciągu ostatnich 6 lat, 

otrzymał z gminy zaledwie 4 kamazy żwiru. Powiedział też o zarośniętych nie oczyszczonych 

od zakrzaczeń drogach. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do tych uwag poinformowała, że w gminie cały czas są remontowane i 

naprawiane drogi, których jest ponad 700 km. Radny J. Onacik, mimo próśb Urzędu Gminy o 

kontakt w sprawie uzgodnień dotyczących miejsca nawiezienia kruszywem drogi w sołectwie 

Augustowo, nie zgłaszał się do tych uzgodnień. 

Radny JERZY PAC 

- Zarzucił, że Wójt Gminy nie chce nic robić w części gminy, w której znajduje się okręg 

wyborczy radnego, zapytał, czy Pani Wójt „chociaż 100 metrów drogi zrobiła” ?. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do stwierdzenia radnego, jako przykład inwestycji wskazała remont świetlicy 

wiejskiej we wsi Łubin Rudołty. 

Radny JERZY PAC 

- Poinformował, że przy tej właśnie świetlicy leży niewykorzystany cement, a teren wokół 

świetlicy zarósł. Radny poinformował, że dysponuje zdjęciami dokumentującymi opisany 

stan. Odniósł się również do budowy kosztownej świetlicy w Pietrzykowie, podczas, gdy 

można było na potrzeby świetlicy postawić kontener za 100 tys. złotych. 

Radna LUCYNA TKACZUK 

- Poinformowała, że w międzyczasie sprawdziła w internecie wyjaśnienie pojęcia kruszywa 

łamanego. Poddała w wątpliwość przyjmowanie uchwały w sprawie kruszywa, w sytuacji, 

gdy są robione drogi z wykorzystaniem tego surowca.  

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Stwierdził, że każdy mógł wykazać się gospodarnością na swoim terenie. Nie można 

domagać się dróg, jeśli fundusz sołecki został przekazany na OSP. Radny wyraził 

zadowolenie z dowiezionego żwiru. 

Radny JERZY PAC 

- Wyjaśnił, że zmienił przeznaczenie funduszu sołeckiego w Łubinie Kościelnym, ponieważ 

po przyjęciu uchwały o niewyodrębnieniu funduszu sołeckiego na 2021 rok, stała się 

nierealna budowa ogrodzenia, która miała być sfinansowana z funduszu sołeckiego, a 

realizacja zadania była planowana na 2 lata. Taką sołectwo podjęło decyzję. 

Przewodniczący Komisji – ANDRZEJ BOROWSKI 

- Poinformował, że kruszywo łamane zostało wykorzystane do naprawy drogi w 

Hryniewiczach Małych. Droga po naprawie wygląda, „jak stół”. Dodał, że trzeba 

samokontroli ze strony mieszkańców, żeby ją szanować. Jeśli tego nie będzie, to na nic nasz 

trud. 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania – kto jest za 

projektem uchwały w sprawie kruszywa łamanego ? 

Wyniki głosowania: (0 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”). 

OPINIA: 

Komisja nie zaakceptowała przedstawionego projektu uchwały. 

 

Do pkt 3g)  
Informacja  n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk 

Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych Gminy za 2019 rok – stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  



5 

 

 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących:  

Prowadzący posiedzenie  – JERZY CHILKIEWICZ 

- Poinformował o interpelacji złożonej przez radnego ANATOLA GRZEGORZA 

TYMIŃSKIEGO dotyczącej przeznaczenia pieniędzy ze sprzedaży nieruchomości we wsi 

Nałogi na remont świetlicy wiejskiej.  

- Komisja pozytywnie zaopiniowała: 

1) Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie kwoty 58,55 zł jako podstawę wymiaru podatku 

rolnego na 2021 rok. Wniosek został zaakceptowany w głosowaniu jawnym większością 

głosów:  (5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”). 

 

2) Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie kwoty 196,84 zł jako podstawę wymiaru podatku 

leśnego na 2021 rok. 

Wniosek został zaakceptowany w głosowaniu jawnym większością głosów:  (6 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”). 

Innych spraw nie zgłoszono, w związku z tym o godz. 1400  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący komisji) 

………………………… 

2. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Prowadzący posiedzenie) 

 

………………………… 

3. CAR Mikołaj ………………………… 

 

4. KIRYLUK Mikołaj …………………………. 

 

5. PAC Jerzy ………………………… 

 

6. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 


